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Nous proposons dans cet article une exploration de deux themes de
l'oeuvre de Marcel Mauss qui revetent une importance toute particuliere
pour l'etude des echanges alimentaires chez les Inuit du Nunavik: l'effet
des variations saisonnieres sur la morphologie sociale et le cycle du
don. Une fois les bases morphologiques et les pratiques inuit clarifiees
sur un arriere-plan ethnoecologique, nous examinons quelques aspects
des rituels et tabous inuit en insistant sur les prescriptions et les codes
relatifs au don et aux provisions de nourriture. Au terme de cet
exercice, nous retenons que la chaine de l'echange-don a survecu a la
modernite.
In this article, two themes from the works of Marcel Mauss are
examined because of their relevance for the study of food sharing
among the Nunavik Inuit: The effect of seasonal variations on social
patterns and the circularity of giving. While using ethno-ecological
background information, Inuit socio-territorial organisation and
practices are elucidated, and following this, selected aspects of rituals
and taboos are examined while focusing on rules and codes associated
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with gifts and provisions of food. In conclusion, it is suggested that the
cycle of giving and reciprocity has survived through modernity.


